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dovolite mi, da vas pozdravim v imenu novega sesta-
va Komisije za kulturo, ki bo naslednja leta skrbela za 
pripravo glasila Mestne četrti Studenci. Kot urednik 
glasila si želim, da bo branje prijetno in zanimivo. Ker 
je bil v novembru 2014 oblikovan nov sestav članov 
sveta Mestne četrti Studenci, vam želimo predstavi-
ti člane in delovanje novega sveta. Hkrati vam predsta-
vljamo delovanje društev, ki so aktivna na Studencih. 
Verjamem, da mnogi izmed vas v njih tudi aktivno delu-
jete. Vsekakor imajo naša društva bogat program aktiv-
nosti za Studenčane, zato bo branje njihovih člankov še 

toliko bolj zanimivo. 
Na Studencih imamo tudi tri šole, ki izvajajo svoje 
poslanstvo na različnih stopnjah izobraževanja. V glasi-
lu bo svoje delovanje predstavila Lesarska šola Maribor – 
Srednja in višja strokovna šola, Prometna šola Maribor in 
Osnovna šola Janka Padežnika Maribor, kot edina osnov-
na šola na Studencih. Na nivoju predšolske vzgoje bodo 
predstavljene tudi aktivnosti naših najmlajših, ki obisku-
jejo Vrtec Studenci Maribor.

urednik
Dejan Peklar

V novem mandatnem obdobju ob prevzemu funk-
cije predsedovanja Mestni četrti Studenci bi želel 
krajane obvestiti o načinu dela in organizaciji 

poslovanja mestne četrti.

Ker je pogosto v rabi rek da, »na mladih svet stoji« (star 
sem 51 let), sem tudi jaz prevzel funkcijo, ki pa časovno 
ne združuje službene obveznosti z dostopnostjo kraja-
nov do odgovorne osebe.
Po poklicu sem komercialni tehnik, zaposlen kot direktor 
lastnega podjetja, ki zahteva polno prisotnost na delov-
nem mestu, saj sem odvisen od lastnega prihodka.
Svojo kandidaturo opravičujem s prepričanjem, da za 
kraj Studenci lahko kaj koristnega pripomorem. Trudil 
sem bom za dialog s sokrajani, red v komunikaciji, stalen 
in objektiven dialog z MOM, za posluh pri dolgoročnem 
reševanju različnih problemov na območju MČ Studenci.
Zato smo se odločili, da vodenje mestne četrti organizira-
mo po prikazani shemi.

Vsa problematika Mestne četrti se obravnava na podla-
gi pisnih vlog, pripomb, pritožb, pobud krajanov, ki se 
oddajo v tajništvu ali se pošljejo po pošti na e-naslov 
mc.studenci@maribor.si ali na sedež MČ Studenci, Šarhova 
ul. 53a, Maribor.
Vso pisno problematiko obravnava predsednik pristojne 
komisije, ki se pri nujnih zadevah odloča urgentno, po 
predhodnem posvetu s predsednikom MČ,ostalo proble-
matiko obravnavajo pristojne komisije, ki podajo predlo-
ge za rešitev svetu MČ Studenci v potrditev.
Svet MČ se redno obvešča o dejavnostih v obdobju med 

dvema sejama. 
Dejavnosti v objektu Šarhova se izvajajo v času uradnih 
ur tajništva, to je:

PON, SRE, PET:  8.00-12.00
SRE:  14.00-16.00

Ostale dejavnosti pa se izven delovnega časa ne morejo 
vršiti zaradi varovanja objekta, v katerem je tudi razstavi-
šče »Studenček«.
Objekt na Erjavčevi pa je na razpolago društvom po usta-
ljenih navodilih in v skladu z razpoložljivostjo urnika.
MČ Studenci si še vedno prizadeva za izgradnjo Doma 
krajanov Studenci.
V štiriletnem mandatnem obdobju si MČ Studenci zada 
kot nalogo, da se pripravi vsa popolna lokacijska in pro-
jektna dokumentacija in za ta namen še planira dodatna 
finančna sredstva, da bi se v naslednjem mandatu zače-
la konkretna izvedba investicije z zagotovljeno finančno 
konstrukcijo za izvedbo izgradnje.
V tem mandatnem obdobju si bomo prizadevali za reali-
zacijo vse ostale pereče problematike na Studencih, kot 
je nadaljevanje izgradnje podaljška državne ceste (Cesta 
Proletarskih brigad) ter problematike obrtnih objektov 
(po prostorski rabi – centralne dejavnosti) na Studencih. 

Menimo, da si Studenci po vsem, kar so prispevali v dob-
robit celotne Mestne občine Maribor, to investicijo tudi 
zaslužijo.

Predsednik sveta MČ Studenci
Marko Kebrič

Spoštovane Studenčanke, Studenčani,

SeStav Sveta MeStne četRti StudenCi

čLani Sveta MeStne četRti StudenCi 

naGovoR pRedSednika Sveta Mč StudenCi

KOMISIJA ZA KOMUNALO, PROMET, VARSTVO 
OKOLJA IN UREJANJE PROSTORA
Komisija obravnava vso problematiko, ki se nanaša na 
komunalno infrastrukturo, promet, varstvo okolja in ureja-
nje prostora, v sodelovanju s pristojnimi službami MOM. Vso 
problematiko, ki zahteva takojšnje reševanje, ureja predse-
dnik te komisije z vodstvom sveta MČ, kar pa se kot poroči-
lo poda na seji. (MARTA DROZG, ŠTEFAN ŠKAFAR, MARJAN 
MAVRIČ, VINKO ŠTEFOK, ŽELJKO VOGRIN)

KOMISIJA ZA KULTURO
Komisija je zadolžena za izvajanje kulturnih dejavnosti 
v Mestni četrti Studenci,v skladu s programom in plani-
ranimi sredstvi. Zadolžitve pa so naslednje : organiziranje 
in izvedba programa ob prazniku MČ Studenci, organizira-
nje in izdaja glasila Studenčan 1x letno, skrb za razstavišče 
Studenček ( postavitve in otvoritve razstav in organiziranje 
krajšega kulturnega programa) usklajevanje terminov upo-
rabnosti prostorov v objektu Erjavčeva v društvene name-
ne.(DEJAN PEKLAR, PETER PLAVČAK, DRAGICA KORENJAK, 
MAKS LEŠNIK, DANICA ZLATAR, ŠTEFAN ŠKAFAR)

KOMISIJA ZA KOORDINACIJO Z DRUŠTVI IN IZVEDBO 
ŠPORTNIH IN DRUGIH PRIREDITEV

Področje, ki ga pokriva ta komisija, zajema koordinaci-
jo in sodelovanje z aktivnimi društvi na območju Studenc. 
Komisija je zadolžena za organizacijo in izvedbo meddru-
štvenega srečanja Studenčani- Studenčanom v skladu s 
potrjenim finančnim načrtom MČ in nudenje pomoči ob 
organizaciji športnih in ostalih aktivnosti v okviru posame-
znih društev. (MAJA DOBNIK, BOŽO KUMPERŠČAK, DARKO 
MAJER, URŠKA VIVOD, IVAN REGORŠEK)

KOMISIJA ZA PORAVNAVO SPOROV
Komisija obravnava spore med krajani in poskuša z pogovo-
ri in iskanjem kompromisa, takšne spore poravnati oz. najti 
skupno rešitev.(MAJA DOBNIK, EDVARD DEŽMAN, FRANC 
DEŽMAN )

KOMISIJA ZA SOCIALO IN SOCIALNO SKRBSTVO
Socialno in zdravstveno skrbstvo posameznim krajanom in 
celoti, pomoč socialno ali drugače ogroženim in ogroženim 
v naravnih in drugih nesrečah, sodelovanje s humanitarnimi 
organizacijami, kot so Rdeči križ ( merjenje krvnega tlaka ) in 
Karitas, medgeneracijska pomoč in sodelovanje, so podro-
čja delovanja Komisije za socialo in socialno skrbstvo. (IVAN 
REGORŠEK, ISAT KRASNIČI, FRANICA KUMPERŠČAK )

KOMISIJA ZA ODLIKOVANJA IN PRIZNANJA
Ta komisija deluje po že ustaljenem in veljavnem pravilniku 
MČ Studenci, ki obravnava predloge kandidatov za odlikova-
nja in priznanja in odloča po veljavnih kriterijih. Odlikovanja 
in priznanja podeljuje tistim fizičnim osebam, ki delujejo v 
dobrobit mestne četrti, kakor tudi ustanovam, društvom, 
podjetjem, ki so zaslužna za dobrobit mestne četrti, ali ob 
posebnih priložnostih kot so jubileji in jih posreduje v potr-
ditev svetu MČ. (ANTON PERŠAK, EDVARD DEŽMAN, IVAN 
ČERČEK, ANDREJA KRSTIĆ, MARJAN JURGELJ)

PREDSEDNIK 
MESTNE ČETRTI

PODPREDSEDNICA 
MESTNE ČETRTI

VARNOSTNI 
SOSVET

TAJNICA
MESTNE ČETRTI

KOMISIJE:

Marko Kebrič Marta Drozg Dragica Korenjak Štefan Škafar Maja Dobnik Ivan Regoršek

predsednik podpredsednica članica član članica član

Svečana pRoSLava 
v počaStitev 17. pRaZnika Mč StudenCi

Vljudno vas vabimo, da se udeležite SVEČANE PROSLAVE, 
v ČETRTEK, 16. aprila 2015, ob 17. uri na Lesarski šoli, Lesarska ulica 2.

Program:
1. Himna.
2. Pozdravni govor (Predsednik sveta MČ Studenci g. 

Marko Kebrič).
3. Pozdravni govor ravnatelja Srednje lesarske šole.
4. Vrtec Studenci Maribor se predstavi. 
5. Učenci OŠ Janka Padežnika Maribor se predstavijo.

6. Kulturno umetniška skupina Vedrina.
7. Dijaki Srednje prometne šole se predstavijo.
8. Dom pod gorco se predstavi.
9. Plesalke Plesne izbe z orientalskim plesom.
10. Podelitev priznanj.
11. Dijaki Lesarske šole se predstavijo.

Dejan Peklar
Metka Vargazon 

Zabavnik Anton Peršak Danilo Filip Križman Urška Vivod Maja Veit BerčnikIsat Krasniči

član članica član član članica članicačlan
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pRioRitetni pLan na podRočJu koMunaLne 
inFRaStRuktuRe v MeStni četRti StudenCi

Mestna četrt Studenci si že dolgo prizadeva, da bi 
se na območju mestne četrti uredila komunalna 
in cestna infrastruktura, v okviru že dolgoročno 

planiranih zadev, že od ustanovitve MČ Studenci.

Nekaj od planiranega je bilo izvršenega, odprtega pa nam 
je ostalo še veliko nerealiziranega, ki zahteva kar precej 
finančnih sredstev, kot smo seznanjeni, pa jih Mestna obči-
na Maribor nima.
Prav zaradi tega smo v plan do leta 2016 že poslali priori-
tetne zahteve, kot sledi:

PLAN KOMUNALNIH AKCIJ ZA LETO 2015-2016

KANALIZACIJA
•	 Korbunova ul. in Kamenškova ul. (že pridobljeno 

gradbeno dovoljenje za kanalizacijo) PRIORITETA !
•	 Borovnikova ul., Brnčičeva ul., Gozdna ul., del Obrežne 

ul (v kolikor je projektna dokumentacija pripravlje-
na, oz. naj se pridobivanje le te vključno z gradbenim 
dovoljenjem vključi v plan)

Zagotovitev sredstev za odkup privatnih zemljišč ali slu-
žnosti, da lahko MOM na teh območjih planira infrastruk-
turo.

VODOVOD
•	 Sanacija dotrajanega vodovodnega omrežja (saloni-

tne cevi )
•	 Zagotovitev sredstev za nujne hitre interventne pose-

ge

PLINOVOD
Po že izdelani dokumentaciji naj se postopno realizira 
plinifikacija območja. Predvsem naj se sprejme odlok, ki 
določa območja plinifikacije (predvsem individualna gra-
dnja) in ENERGETIKE (toplovodno omrežje)

MESTNE CESTE IN PLOČNIKI
•	 Lesarska ulica (realizacija pločnika zaradi varnosti 

učencev Lesarske šole) PRIORITETA!
•	 Vzdrževanje obstoječih mestnih cest
•	 Preplastitev Kotnikove ul.

DRŽAVNE CESTE
•	 Podaljšek ceste Proleterskih brigad PRIORITETA!
•	 Izgradnja podaljška kot tranzitne obvozne ceste, zara-

di hrupa na Sokolski ul., Limbuški cesti, Erjavčevi ul. s 
tem, da MOM nameni del sredstev, potrebnih za uvr-
stitev projekta z vsemi priključki v državni proračun in 
vplača delež in s tem nadaljuje investicijo po že prido-
bljeni dokumentaciji.

JAVNA RAZSVETLJAVA
•	 Ureditev javne razsvetljave na Pekrski cesti 

PRIORITETA!
•	 Namestitev posameznih svetlobnih teles v Pintarjevi 

ul. in Miklavčevi ul.

VARSTVO OKOLJA IN UREJANJE PROSTORA
•	 Obrežna ulica (dokončna sanacija plazu v izogib tež-

kim posledicam) PRIORITETA !
•	 Vzdrževanje javnih zelenih površin na območju 

Studencev (Krožišča, pas ob Erjavčevi ul. severno in 
južno, park pred Jožefovo cerkvijo )

•	 Predlog za ureditev lastniških ali najemniških razme-
rij ob trasi Erjavčeve ul. oz. estetska ureditev zelenih 
površin na delu novo zgrajene omenjene ulice proti 
zahodu.

•	 Opozarjamo MOM, da v dolgoročni plan vnese realno 
stanje že zgrajene legalizirane Erjavčeve ulice.

PROMET
•	 Prilagoditev voznih redov in podaljšek proge do obra-

čališča za avtobus št. 3 in 12 za potrebe krajanov (glej 
dopis Marprom). 

•	 Dopolnitev postajališča za progo št. 17 na Gorkega 
ulici, z obrazložitvijo, da je to stična postaja že usta-
ljene proge št. 4 , avtobusa na obeh progah pa vozita 
v isto smer.

Želimo si tudi sodelovanja z vodstvom civilne iniciative, da 
s skupnim delom dosežemo skupne cilje v okviru finanč-
nih možnosti Mestne četrti, oz. Mestne občine Maribor.

Predsednica Komisije za komunalo,
promet, varovanje okolja in urejanje prostora

Marta Drozg

dRuženJe ob špoRtu in iGRi

pRavLJične uRiCe v knJižniCi StudenCi

Vrtec Studenci Maribor ima 
med Pekrsko gorco in reko 
Dravo majhno organizacijsko 

enoto, enoto Pekrska. Polna je rado-
vednih in znanja željnih škratkov. 
Ravno zanje vzgojiteljice pripravlja-
mo obogatitvene dejavnosti, ki se jih 
radi udeležujejo. 
Obogatitvena dejavnost v vrtcu sodi 
v izvedbeni kurikul vrtca, a se izvaja 
občasno. Otroci si jih lahko izberejo 
glede na svoj interes in želje. 
V naši enoti se v letošnjem šol-
skem letu pridno razgibavamo s 
Cicišportnikom. Da je vse skupaj 
še bolj zanimivo, v njem sodeluje-
jo tudi starši. Ravnateljica OŠ Janka 
Padežnika nam je prijazno odstopi-
la v uporabo njihovo šolsko telova-
dnico. Tako se srečujemo ob sobo-
tnih dopoldnevih in dan začnemo z 
gibanjem. 

Naša srečanja so športno obarvana,s 
starši in otroki skupaj telovadimo. 
Skupaj se razgibamo, igramo različne 
gibalne igre, pripravljamo poligone 
in spoznamo kakšen nov telovadni 

rekvizit, ki ga v vrtcu nimamo. 
V mesecu februarju smo imeli špor-
tno srečanje v naravi pod Pohorjem. 
Bilo je veliko veselja za majhne in 
velike, saj so se srečanja udeleži-
li otroci, njihovi starši ter bratje in 
sestre. 
Najdragocenejši je čas, ki ga nekomu 
podarimo. To otrok tudi najbolj ceni. 
Cicišportnik tako predstavlja zdravo 
druženje otrok in staršev, veselje ob 
igri, spoznavanje novega in hkrati 

spodbudo pri razvoju gibalnih spo-
sobnosti in spretnosti otrok.

Biljana Levstik

V vrtcu Studenci Maribor, enoti 
Iztokova, že nekaj let v okviru 
obogatitvene dejavnosti izva-

jamo pravljične urice. Pravljične urice 
potekajo tako, da strokovna delavka 
v vrtcu otrokom pripoveduje pra-
vljice, enkrat na mesec pa pravljične 
urice v dogovoru z mariborsko knji-
žnico, potekajo v knjižnici Studenci, 

kjer pa pravljice otrokom pripovedu-
je pravljičarka.
Pravljične urice se izvajajo enkrat 
mesečno v enoti in vsak prvi četr-
tek v mesecu v knjižnici Studenci. V 
dejavnost so vključeni starejši otroci 
I. starostnega obdobja in vsi otroci II. 
starostnega obdobja. 
Skozi obogatitveno dejavnost skuša-

mo otroke sezna-
niti s čim več raz-
ličnimi pravljica-
mi, skozi katere 
lahko obogatijo 
svoj domišljijski, 
čustveni in inte-
lektualni razvoj. Z 
vsakomesečnim 
obiskom knjižni-
ce želimo otro-
kom približati 
knjižnico kot kul-
turno ustanovo, 

želimo, da spoznajo njene prostore 
in imajo neposreden stik s knjigami. 
Prav tako jih želimo naučiti pravil-
nega in spoštljivega ravnanja s knji-
gami.
Ob koncu šolskega leta v knjižnici 
organiziramo razstavo, kjer se otroci 
predstavijo s svojimi likovnimi izdel-
ki.

Lidija Jarčič, 
pomočnica vzgojiteljiceVedno pozorno in z zanimanjem prisluhnemo.

Tudi slabo vreme nas ne zaustavi ...

KOMISIJA ZA VZDRŽEVANJE OBJEKTOV
Komisija obravnava področje stanja objektov in ugotavlja 
potrebe vzdrževanja in obnove. Svetu mestne četrti poda-
ja predloge sanacijskih in vzdrževalnih del, pripravlja plan 
vlaganj v objekte in opremo in jih usklajuje s razpoložljivimi 
planskimi sredstvi za te namene. (ŠTEFAN ŠKAFAR, VINKO 
ŠTEFOK, ANTON PERŠAK)

INVENTURNA KOMISIJA
Inventurna komisija enkrat letno opravi popis osnovnih 
sredstev in drobnega inventarja,ter popis finančne doku-

mentacije in finančnih izkazov stanj, ki jih pripravi Služba za 
finance in proračun MOM. (DEJAN PEKLAR, IVAN REGORŠEK, 
MIHAELA SENEKOVIČ)

VARNOSTNI SOSVET
Varnostni sosvet obravnava področje prometne in ostale 
varnosti na območju mestne četrti in v sodelovanju z rajon-
skim policistom proučuje ogrožena področja in izredne raz-
mere za njihov nastanek in daje pobude za njihovo odpravo. 
(MARKO KEBRIČ, MARJAN KORENJAK, OBMOČNI POLICIST)

Marko Kebrič, Marta Drozg
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novoLetno SRečanJe S StaRši

Studenška oSnovna šoLa poStaJa vSe Lepša

Sodelovanje s starši je eden 
izmed najpomembnejših vidi-
kov kakovosti predšolske vzgo-

je, saj ravno naše vzajemno pove-
zovanje in sodelovanje prispeva k 
ustreznemu dopolnjevanju družin-
ske in institucionalne vzgoje.
Medsebojno sodelovanje vrtca in 
družine je za kvalitetno delo v vrtcu 
zelo pomembno. Starši so s svojim 
sodelovanjem in aktivnim vključeva-
njem soustvarjalci življenja in dela v 
vrtcu. Strokovnim delavcem so v veli-
ko pomoč pri razumevanju njihovih 
otrok in njihovih značilnosti, kar je 
osnova za njihovo delo. 
Vrtec Studenci Maribor, OE Iztokova 
sodelujemo s starši v različnih obli-
kah. Med njimi je tudi vsakoletno 

novoletno srečanje, ki je v mese-
cu decembru 2014 potekalo v obli-
ki delavnice, na kateri smo izdelali 
»škratove lučke«, nato si ogledali lut-
kovno predstavo Rdeča Kapica malo 
drugače v izvedbi staršev, uživali ob 
poslušanju igranja na citre in sku-

pnem prepevanju.

Hvala vsem sodelujočim in pred-
vsem nastopajočim staršem.

Vzgojiteljica 
Grozdana Puhič

Studenška osnovna šola, danes Osnovna šola Janka 
Padežnika Maribor, bo jeseni stara sto štirideset let. 
Zvestoba daje šoli poseben pečat. Obiskovale so 

jo mnoge generacije Studenčanov, danes jo obiskuje že 
četrta ali peta generacija. Pogosto se srečujemo na šol-
skih hodnikih, ko dnevno prihajate z vnučki in prinašate 
v šolsko stavbo skromnost, veselje, mnogokrat navduše-
nje nad tem in onim. Veseli nas, da Studenčani radi priha-
jate v šolo tudi ob mnogih priložnostih, kot so prireditve, 
obeleževanje praznikov, srečanja v okviru društev. 
Z leti postajajo stavbe naše šole vse lepše. Ne le zunaj, 
pač pa tudi v notranjosti, kjer se lepemu videzu pridruži 
še funkcionalnost v obliki dobrih pogojev za šolsko delo. 
V zadnjih dveh letih se je šolska stavba na Iztokovi ulici 
odela v novo fasado, v obeh stavbah so na novo name-
ščeni radiatorji. Nič ni prepuščeno naključju, vsa vlaganja 
so izvedena energetsko varčno in naravi prijazno. Na pre-
hodu iz lanskega v letošnje leto smo pridobili prenovlje-
no računalniško učilnico, kjer so nam pri pohištveni opre-
mi priskočila na pomoč sredstva Šolskega sklada. 
Omenila sem le nekaj pridobitev, prostor ne omogoča 
širšega pisanja. Za prihodnost imamo velika pričakova-
nja, ki sledijo potrebam. Izdelani načrti rišejo novo šolsko 
stavbo na mestu današnjega veznega hodnika ter preno-
vljeno telovadnico. 
Ponosni smo tudi na okolico šole, ki vključuje lepo ure-
jene površine in učna okolja. To so zeliščni, sadni in zele-
njavni vrt. In prav slednji je v lanskem letu prejel prvo 
mesto za najlepši šolski vrt v Sloveniji. 
Ob vsem tem ne smemo pozabiti tistih, ki v šolske stavbe 

dnevno prihajajo, ustvarjajo, se učijo. To so učenci naše 
šole, ki iz leta v leto posegajo po višjih dosežkih na različ-
nih področjih: v tekmovanjih iz znaj, športnih in plesnih 
tekmovanjih, različnih natečajih in v raziskovalnih nalo-

gah. Dosežki ne nastanejo čez noč, so plod kvalitetnega 
dela učiteljev in sodelovanja učencev. 
Dosežki so pomembni, ob tem pa poudarim, da je 
pomemben dosežek vsakega posameznega učenca v 
skladu z njegovimi zmožnostmi. Veselja in zadovoljstva 
ob tem dnevno ne manjka. 
Naj tako tudi ostane, predvsem pa naj šola ostaja naša, 
studenška šola. 

Mag. Sonja Filipič, 
ravnateljica

"FaiR pLay" učeneC

pRevZeLi boMo MuZeJ

V okviru Mednarodnega desetletja kulture miru in 
nenasilja smo začeli na naši šoli v šolskem letu 
2006/2007 izvajati projekt »Fair play« učenec, ki je 

postal pomemben element našega vzgojnega programa. 
Čeprav se besedna zveza »fair play« po navadi povezuje s 
športom, smo jo prenesli na naše vsakodnevno življenje 
in sobivanje. Cilj projekta je vzpodbujanje komunikaci-
je in argumentiranja, učenje socialnih veščin in prepre-
čevanje vseh oblik nasilja med otroki. Kot Unesco šola 
smo dali poudarek razvijanju vrednot, kot so zaupanje, 
prijaznost, poštenost, sodelovanje, doslednost, reševa-
nje konfliktov. 
V posameznih oddelkih učenci vsaka dva meseca izbe-
rejo svojega »fair play » učenca (kriteriji za izbor so pred-
vsem medsebojna pomoč, posredovanje v konfliktnih 
situacijah, povezovalna vloga v razredu in pozitivna spre-
memba vedenja), ob koncu šolskega leta pa s tem nazi-
vom nagradijo enega izmed sošolcev, ki je ravnal najbolj 
v skladu s »fair play« načeli. Na zaključni prireditvi prej-
mejo »fair play« učenci priznanje, med vsemi pa izbere-
mo tudi »fair play« učenca OŠ Janka Padežnika za minulo 
šolsko leto, ki prejme knjižno nagrado in je avtomatično 
uvrščen na nagradni izlet meseca junija. 
V šolskem letu 2013/14 je naš projekt postal tudi naci-
onalni projekt Unescove mreže, to pomeni, da projekt 
izvajajo tudi nekatere druge Unesco šole v Sloveniji.

ASPnet koordinatorica na šoli, 
Andreja Lorenci

Projekt fair play učenec je z leti zrasel v veliko drevo. Na 
majhnem zasajenem drevesu so veje postale močnejše 
in razkošnejše. Zrasli so plodovi, ki pomembno bogati-
jo sleherni šolski dan. To so vrednote, ki jih učenci naše 
šole pridobijo kot dobro popotnico za nadaljnje življenje. 

Ravnateljica mag. Sonja Filipič

Izjave učencev:
Izbor fair play učenca poteka tako, da vsak predlaga 
učenca in potem glasujemo. Izberemo tistega učenca, ki 
je pozitivno spremenil svoje vedenje, pomaga drugim ter 
pomaga tistim, ki potrebujejo pomoč. Po mojem mnenju 
smo do sedaj izbrali prave fair play učence, saj so izpolnili 
naša pričakovanja.            Maja Miljevič, 8.b

Za fair play učenca je potrebno biti prijazen, pravičen in 
spoštljiv do učiteljev in drugih učencev. Pri izboru fair 
play učenca se razred zbere v matičnem razredu in nato 
predlagamo nekaj učencev, nato pa izberemo najboljše-
ga za določeno obdobje. Učiteljica si to zapiše v dnev-
nik. Fair play učenca pa ne izberemo po dobrih ocenah, 
ampak predvsem po spremembah v vedenju, po odno-
su do drugih in sodelovanju pri šolskih aktivnostih. Na 
koncu leta pa vsak razred izbere še fair play učenca leta. 

Nina Lepej, 8.b

Menim, da je glavni namen akcije Fair play ta, da učenci 
odgovorno ravnajo s svojimi stvarmi ter stvarmi sošolcev. 
Še pomembnejši pa so odnosi: pozitivna sprememba 
vedenja, sprejemanje drugih ljudi ter spoštovanje vrstni-
kov ter starejših.              Monika Špan, 8.b

V letu 2015 začenjamo z obeleževanjem pomemb-
nih obletnic. Našo šolo so namreč začeli graditi 
poleti leta 1875, pouk v šoli pa se je začel septem-

bra naslednjega leta. 

V tem šolskem letu smo se zato vključili v projekt »Prevzeli 
smo muzej«, ki ga organizira Muzej narodne osvoboditve 
Maribor.
Projekt Muzeja NO Maribor je nastal v želji, da bi bil muzej 
institucija, ki je zanimiva in privlačna za vse generacije. 
Leta 2013 je Muzej NO za projekt »Prevzeli smo muzej« 
prejel nagrado Mednarodnega muzejskega sveta 
Slovenija. Cilj projekta je, da se »življenje« v muzeju 
in pomen varovanja kulturne dediščine približata mla-
dim, zaposleni v muzeju pa dobijo priložnost, da spo-
znajo otroško vizijo muzeja. Učenci OŠ Janka Padežnika 

Maribor bodo za en dan, 18. maja 2015, prevzeli vse ključ-
ne vloge v muzeju ter pripravili razstavo, s katero bomo 
obeležili začetek 140. obletnice šolstva na Studencih. 
Pod našim vodstvom bodo ta dan na ogled tudi druge 
razstave v Muzeju narodne osvoboditve in Fotografskem 
muzeju, učenci bodo vodili tudi po mestnem parku, 
vrhunec dogajanja pa bosta že omenjena razstava in 
zaključna prireditev za širšo javnost.

Delo, povezano s projektom, poteka že celo šolsko leto.
Učenci od 7. do 9. razreda so se lahko prijavili za nasle-
dnje vloge: direktorja, kustose pedagoge, kustose za pri-
pravo razstave, informatorja, fotografa in predstavnika za 
stike z javnostmi.
V naše priprave za ta pomemben projekt želimo vklju-
čiti tudi vas, Studenčanke in Studenčani, saj ste številni 
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že skozi generacije zvesti šoli na Studencih. Prosimo vas, 
da pobrskate po svojih podstrešjih, starih fotografijah, 
dokumentih in nam pomagate z zbiranjem gradiva za 
razstavo. Zelo bomo veseli kakršnihkoli predmetov: foto-
grafij, spričeval, zvezkov, učbenikov, peresnic in drugih 
pripomočkov, poveznih z našo šolo. 
Poskrbeli bomo za varnost hranjenja predmetov ter vam 

jih po razstavi tudi vrnili. Predmete prinesite do konca 
marca v šolsko knjižnico.
Veselimo se skupnega sodelovanja in vas vabimo, da nas 
podprete ter se pridružite veselim dogodkom, ki nam 
sledijo.

Koraljka Čeh, 
prof., koordinatorica projekta

V okviru zavoda Prometna šola delujeta dve organi-
zacijski enoti, in sicer Srednja prometna šola z dija-
škim (študentskim) domom in Višja prometna šola. 

Srednja šola omogoča izobraževanje po prenovljenem 
programu LOGISTIČNI TEHNIK in tudi po novem progra-
mu TEHNIK VAROVANJA. 
 
LOGISTIKA – Smer prihodnosti! V programu Logistični 
tehnik si dijaki skozi izobraževanje pridobijo potrebne 
izkušnje, se usposobijo za vse vrste prometa in osvo-
jijo kompetence za delo v logistiki, v notranjem tran-
sportu in imajo tudi možnost prekvalifikacije v vojsko 
in policijo. Dijaki poklicne kompetence usvajajo pri stro-
kovnih predmetih in praktičnem pouku. Izobraževanje 
traja štiri leta, dijaki s tem pridobijo V. stopnjo zahtev-
nosti in naziv strokovne izobrazbe LOGISTIČNI TEHNIK/
LOGISTIČNA TEHNICA. Usposobijo se za delovanje v raz-
ličnih specifičnih okoljih, za prevzemanje odgovornosti 
in kvaliteto storitev. Za kakovostno izvajanje programa je 
zelo pomembno praktično delo, zato šola vzdržuje stike 
s podjetji s področja prometa in logistike. Logistični teh-
nik se lahko zaposli: v logističnih sistemih, v skladiščni 
dejavnosti, v transportnih podjetjih, v letališki dejavnosti, 
v vojski in pri policiji itd.
TEHNIK VAROVANJA – Tvoja poklicna priložnost! 
Izobraževalni program Tehnik/tehnica varovanja je v slo-
venskem prostoru novost in uresničuje strateške usme-
ritve in cilje, ki jih izpostavlja Evropska unija. Program je 
fleksibilen, odprt in evropsko primerljiv. S programom 
srednjega strokovnega izobraževanja se Slovenija pridru-
žuje ostalim evropskim državam, ki so področje varnosti 
in varovanja izboljšale z uvedbo izobraževalnega progra-
ma. Ključna dela tehnika/tehtnice varovanja po štirile-
tnem izobraževalnem programu so: varovanje objektov, 
varovanje premoženja in oseb, varovanje prodajnih mest, 
telesna straža oseb, varovanje na prireditvah, izvajanje 
intervencij itd. 
K srednji šoli spada tudi dijaški dom. Ta je name-
njen dijakom, ki nadaljujejo šolanje izven kraja bivanja. 
Dijaški dom zagotavlja dijakom možnosti za učenje, učno 

pomoč, pomoč pri izpopolnjevanju drugih šolskih obve-
znosti in možnost za organizirano preživljanje prostega 
časa.
Tudi druga organizacijska enota – Višja prometna šola 
– ponuja raznolike programe: LOGISTIČNO INŽENIRSTVO, 
EKONOMIST in VARSTVO OKOLJA IN KOMUNALA, ki so 
zaradi prilagajanja bolonjskim načelom ustrezno ovre-
dnoteni po ECTS-sistemu (sistem kreditnih točk). Študij 
po vseh treh programih traja dve leti in se izvaja kot redni 
in izredni študij. Po končanem izobraževanju študentje 
pridobijo naziv strokovne izobrazbe: INŽENIR/INŽENIRKA 
LOGISTIKE, INŽENIR/INŽENIRKA VARSTVA OKOLJA IN 
KOMUNALE, EKONOMIST/EKONOMISTKA.
Naši dijaki lahko svoj prosti čas, interes in zanimanje akti-
virajo v interesnih oz. izvenšolskih dejavnostih, ki poteka-
jo pod vodstvom mentorjev in zajemajo športne, kultur-
ne, idejne in poljudne dejavnosti. Na šoli deluje športno 
društvo Zeleni val, vključite se lahko v sekcije: nogomet, 
košarka, odbojka, namizni tenis, atletika, plavanje, strel-
stvo, šah, SAMBO in drugo. V šoli imamo tudi fitnes, streli-
šče, mize za namizni tenis in zunanje odbojkarsko igrišče. 
Smo tudi EKO šola, v okviru kulturno-umetniškega dru-
štva delujejo naslednje dejavnosti: recitatorski, dramski 
in literarni krožek. 
Mednarodno sodelujemo s tujino preko EU projektov, 
Comenius 1 (sodelovanje s Poljsko, sodelovanje z Anglijo, 
Dansko in Nemčijo) in Comenius 2.1 (Finska, Nizozemska, 
Nemčija). Sodelujemo tudi z Makedonijo in s Hrvaško. 
PROJEKT ERASMUS PLUS – FINSKA, kjer so naši dija-
ki izpopolnjevali svoje znanje, obiskali arktični krog in 
Božička

Na šoli nastaja literarno glasilo Zeleni val, kjer s sliko in 
besedo ustvarjajo naši dijaki.

»Učenje je odkrivanje, da je nekaj mogoče.« Fritz Perls

»Kdor se učenju posveča, se iz dneva v dan veča.«   
Lao Tse 

Našim dijakom je borilna veščina SAMBO (= 
SAMoobramba Brez Orožja) prirasla k srcu. Samoobramba 
brez orožja je namenjena bodočim varnostnikom, polici-
stom, tudi vojakom in tistim, ki želijo spoznati skrivnosti 
najučinkovitejših prijemov ruske borilne veščine. 

Ali ste vedeli?
Kot šola smo se vključili tudi v projekt LQ-CELIAC (sku-
paj s partnerji Mestne občine Maribor) s polnim naslo-
vom »Izboljšanje kvalitete življenja bolnikov s celiakijo na 
obmejnem področju Slovenije in Madžarske«.
Evropska komisarka za promet, ga. VIOLETA BULC, ki 
je v januarju obiskala Prometno šolo Maribor, je spod-
budila naše dijake in študente z besedami: v življenju in 
na poklicni poti je zelo pomembno znanje tujih jezikov, 
sposobnost sodelovanja v timskem delu/duhu in doda-

la, »biznis« smo ljudje, saj za vsakim projektom stojimo 
ljudje.

Pripravila 
Maja Cafuta, prof.

Obisk naših dijakov v Moskvi, kjer so izpopolnjevali svoje znanje v 
borilnih veščinah

Dijaki, ki so se udeležili Projekta LQ-CELIAC na naši šoli

na naši šoLi učiMo tudi eStonCe

Od meseca novembra 2014 do sredine decembra 
so pod mojim mentorstvom v naših delavnicah 
svoje znanje kalili tudi štirje fantje, ki so že na prvi 

pogled izstopali od ostalih, še posebej eden s svojo zna-
čilno brado. Kar hitro je zaokrožila po šoli radovednost 
in ugotavljanje identitete se je pričelo. Prve dni, ko še 
potrditev identitete ni bila jasna, so fantje dobili vzde-
vek »vikingi«. No, ko pa so se nekateri le ojunačili in me 
vprašali, od kod so, sem jim z veseljem odgovoril, da so 
štirje postavni mladeniči prišli k nam iz Estonije v progra-
mu dijaške izmenjave Leonardo da Vinci. Videti je bilo, 
da so se Edgar, Enno, Priit in Miko, ki so prihajali iz mesta 
Tartu in tam obiskovali srednješolski poklicni center smer 
lesarstvo, znali vklopiti med naše lesarje, saj je bilo že kar 
hitro videti dvoboj biljarda v avli.
Fantje so bili zelo zanimivi, a najbolj me je veselilo to, da 
so bili zelo zainteresirani za nova znanja in tehnike, še 
posebej jih je veselilo restavriranje in obnavljanje pohi-
štva, tehnike površinske obdelave in intarzije. Že na začet-
ku smo videli, da jim lahko zaupamo in ponudimo delo na 
kvalitetnejši ravni, tudi delo za zunanjo stranko. Še pose-
bej sta bila strokovnjaka Priit in Edgar, ki sta z rezilom in 
intarzijskim nožkom znala izdelati prave umetnine. 

No, da pa jim med vikendom ne bi bilo dolgčas, smo jim 
tudi te popestrili z izletom po Sloveniji, do morja in nazaj, 
vmes pa v našo najbolj znano Postonjsko jamo, ki jih je še 
posebej navdušila.
Ob koncu smo želeli dejavnosti v tem projektu predsta-
viti tudi našim dijakom, tako je nastala manjša razstava 
izdelkov in predstavitev poteka dela, ki je bila prav pestra 
in zanimiva, saj so dijaki iz Estonije povedali veliko zani-
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mivega tudi o svoji državi in kraju. 
Verjetno pa je bilo za njih teh nekaj tednov bivanja pri 
nas povsem dovolj, bližal se je božični čas in tako kot so 
z veseljem prišli k nam, so z veseljem odšli tudi domov. 
Zelo smo se potrudili, da jim je bilo bivanje v Mariboru 

prijetno, zanimivo in tudi koristno, zato upam, da so v 
Estonijo odnesli lepe spomine na našo šolo in Slovenijo.

Jesenik Zlatko, inž. les.

RaZiSkovaLno deLo na šoLi

študenti obLikovanJa na LeSaRSki šoLi MaRiboR 
»odpiRaJo« obnovLJena vRata

živLJenJe v doMu pod GoRCo

Raziskovalno delo dijakom ponuja strokovno udej-
stvovanje izven in ob pouku. Skozi različne faze 
dijaki raziščejo določeno področje ali izdelek, ki 

je največkrat povezan z lesarstvom, kulturno in narav-
no dediščino ali tudi ostalimi področji, ki so razpisana 
v razpisu Mestne občine Maribor. Pri tem jim pomaga-
jo mentorji, ki so lahko notranji (učitelji na šoli) ali zuna-
nji. Avtorji svoje naloge predstavijo na različnih nivojih. 
Začne se s šolsko predstavitvijo, nato sledi regijsko tek-
movanje in končno še državno za najboljše naloge.
Raziskovalna naloga se lahko upošteva kot opravljena 4. 
izpitna enota pri poklicni maturi. Državna priznanja, ki 

jih lahko pridobijo dijaki (srebrna in zlata), se upoštevajo 
tudi kot izjemni dosežki pri pridobivanju štipendij.
Lansko šolsko leto je bilo izjemno uspešno, kar se tiče 
doseženih rezultatov. Prijavljene so bile štiri raziskoval-
ne naloge, ki so se po regijskem tekmovanju na naši šoli 
vse uvrstile na državno srečanje, ki je potekalo v mesecu 
maju v Murski Soboti.
    
Na državnem srečanju so bile tri naloge nagrajene z bro-
nastim priznanjem. Raziskovalna naloga Aljoše Grguriča 
pa je prejela zlato priznanje kot najboljša naloga v kate-
goriji Tehnika ali tehnologija. Podelitev zlatih državnih 
plaket je bila junija v Ljubljani na svečani prireditvi na 
Gospodarskem razstavišču.
V letošnjem šolskem letu je prijavljenih šest raziskovalnih 
nalog, upamo na ponovitev lanskih dosežkov. 

Koordinator RN
Vladimir Stegne, univ.dipl.inž.les.

Avtorji Naslov Področje Mentor

Simon Barat, Jure Vegič Eko motor Lesarstvo Petra Urlep

Gregor Nakič Sestavljen lok Lesarstvo Franc Kidrič

Aljoša Grgurič
Vpliv CNC obdelave in uporabe sodobnih 
materialov na letalne sposobnosti jadralne-
ga modela letala iz lesa

Lesarstvo Vladimir Stegne

Denis Selčan Slovenska skrinja Narav./kult. dediščina Darja Krecenbaher

V mesecu februarju smo odpr-
li vrata bodočim študentom 
na informativnem dnevu na 

Lesarski šoli Maribor in predstavili 
potek študija za vse bodoče študen-
te, ki se odločajo za nadaljnji poklic 
in iščejo svoje priložnosti pri delu in 
oblikovanju z lesom. Podrobno smo 
predstavili oba višješolska progra-
ma, »LESARSTVO« in »OBLIKOVANJE 
MATERIALOV«. Za oba programa je 
bilo veliko zanimanje, saj se tudi 
mladi vedno bolj zavedajo, da je 
LES ne samo material preteklosti in 
sedanjosti, temveč prav gotovo tudi 
material prihodnosti. Iz lesa, ki raste v 
slovenskih gozdovih, pa lahko s smi-
slom za estetiko in strokovnim zna-
njem oblikujemo in izdelamo vrhun-
ske izdelke. 
LESARSKA ŠOLA MARIBOR ima dol-
goletno tradicijo z več izobraževalni-
mi programi: od gozdarja, obdeloval-
ca lesa, mizarja, lesarskega tehnika 
do inženirja lesarstva in oblikovanja 
materialov. Na Višjo strokovno šolo 
se vsako leto vpišejo bodoči študen-
ti, ki so zaključili različne srednješol-
ske in gimnazijske programe. Na pro-
gramu »OBLIKOVANJE MATERIALOV« 
tudi v bodoče pričakujemo študen-
te s talentom za dizajn ter s smi-
slom za uporabo naravnih ter okolju 
prijaznih materialov, na programu 
»LESARSTVO« pa študente s prefinje-
nim občutkom za delo z lesom.
Poleg rednega pedagoškega dela 

vsako leto pripravimo tudi nekaj pro-
jektov. Tako smo že v letu 2009 sku-
paj s TD Studenci pripravili Gozdno 
lesarsko učno pot, še vedno je 
zelo odmeven junijski mednaro-
dni Erasmus projekt POLETNA ŠOLA 
2014 z udeležbo tridesetih študen-
tov iz petih držav.

Študenti pa seveda tudi sami odpi-
rajo svoja vrata: 
Med zadnjimi je projekt sodelovanja 
študentov z Občino Ruše, kjer so štu-
denti 2. letnika oblikovanja obnovili 
vhodna vrata na stavbi Občine Ruše 
in Glasbeni šoli Ruše. Vrata so končni 
izdelek študentov in rezultat projek-
ta »Restavriranje vhodnih vrat« in so 
v celoti restavrirana na Lesarski šoli 

Maribor.
Kot nadaljevanje uspešnega projekta 
smo v decembru na šoli organizira-
li restavratorsko učno uro »Olgičina 
vrata učenosti«, kjer so sodelovali 
tudi strokovnjaki iz Zavoda za kultur-
no dediščino Maribor, predstavnika 
Javnih služb Ptuj predstavnik pod-
jetja Samson Kamnik in umetnostni 
kovač. Gre za projekt restavriranja 
zgodovinskih izdelkov, kjer bodo štu-
denti 2. letnika oblikovanja materia-
lov pod vodstvom mentorjev resta-
vrirali vhodna vrata na Osnovni šoli 
Olge Meglič na Ptuju. 

Andreja Peserl, mag.
Lesarska šola Maribor – Višja strokov-

na šola

Študenti pri delu (Foto: A. Tonij) Vrata na Glasbeni šoli Ruše (Foto: A. Tonij)

V prijaznem in mirnem okolju zelenega okrilja 
Pekrske gorce ter le streljaj od Pohorja se nahaja 
Dom pod gorco, kjer se spet pripravlja slavje, saj 

v mesecu februarju beležimo že 4. leto svojega delova-
nja. Dom pod gorco je tretiran kot nadstandardni dom 
oziroma dom 4. generacije, saj uveljavlja arhitekturno 
in delovno – sožitni koncept gospodinjskih skupnosti. 
Zasnovan je v štirih etažah. Sobe so razporejene v osmih 
bivalnih skupnostih, po dve v vsaki etaži. Znotraj bival-
nih enot so gospodinjske skupnosti, ki so opremljene 
z dnevnim prostorom in veliko bivalno kuhinjo, prila-
gojeno potrebam stanovalcev na invalidskih vozičkih. 

V gospodinjskih skupnostih je 20 stanovalcev, ki imajo 
svoje sobe razporejene okoli velike bivalne kuhinje. Le-ta 
je prilagojena potrebam stanovalcev, sodobno opremlje-
na in namenjena vsakodnevni uporabi ter predvsem dru-
ženju varovancev. V skupini je prisotna varuhinja, ki skrbi 
za celotno gospodinjstvo, za prijetno počutje stanoval-
cev kot tudi za družabno in aktivno življenje na oddelkih. 
Pri stanovalcih se trudijo ustvarjati občutek domačnosti 
ter spodbujajo stanovalce pri aktivnem preživljanju časa. 
 
Aktivnosti, ki jih izvajamo v Domu pod gorco, so pestre 
in zanimive ter predstavljajo pomemben korak k aktivne-VAŠ PARTNER ZA 

ODPADNE KOVINE
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mu in koristnemu preživljanju časa 
v domu. Izbira aktivnosti izhaja iz 
posameznikovih želja, sposobnosti 
in ciljev, ki jih postavimo v sode-
lovanju s strokovnimi službami in 
stanovalcem. Tako imajo stanovalci 
na voljo različne dejavnosti, kot so 
tombola, križanke, kreativne delav-
nice, pevski zbor, literarne urice, vaje 
za spomin, kuharske urice, družab-
ne igre, športne aktivnosti, mini kino 
in še bi lahko naštevali. Da pa je 

življenje v Domu pod gorco še bolj 
dinamično in veselo, pa organizira-
mo tudi številne zabavne in kulturne 
prireditve, čajanke, druženja s svoj-
ci, piknike in izlete. Za seboj imamo 
že številne projekte, kot so Pohod 
treh generacij, Očistimo Slovenijo, 
Dan za spremembe, v katere vključu-
jemo tudi vrtec Studenci, OŠ Janka 
Padežnika, MČ Studenci, MO Maribor 
in številne nastopajoče ter prosto-
voljce, ki so nam vedno pripravljeni 

pomagati pri oblikovanju družabne-
ga življenja v Domu pod gorco. 
Ker je v življenju vredno izkoristi-
ti prav vsak trenutek, si zaposleni v 
Domu pod gorco prizadevamo, da 
bi naši stanovalci čim bolj kvalite-
tno in aktivno preživeli jesen svoje-
ga življenja.

Mihaela Strmčnik, strokovni vodja
Mojca Lipnik, vodja službe rehabilita-

cije in animacije

»Kuharska urica z direktorjem« »Etno caffe: Dolenjska«

poHod na MaRinovo – GuStekov poHod

V lepem jasnem jutru smo se 7. junija 2014 zbrali pred 
Kulturnim domom v Pekrah na že 12. pohodu na Marinovo, 
ki ga organizirajo enote Limbuš, Pekre in Studenci. V 

spomin na lani preminulega dolgoletnega predsednika enote 
Studenci Avgusta Ploha smo pohod poimenovali v Gustekov 
pohod in z minuto molka počastili njegov spomin. Zbralo se je 
82 pohodnikov, med njimi tudi naši prijatelji iz enot Novo mesto, 
Tezno, Radvanje, Brezje in Pobrežje. Druženje smo pričeli s tek-
movanjem v metanju ročne bombe in v ruskem kegljanju. Nato 
pa smo se podali na pot mimo prelepih vinogradov do kmetije 
Potočnik. Po odlični malici smo pot nadaljevali do kmetije Marin, 
kjer smo organizirali še tekmovanje v streljanju z zračno puško.
Letos so pokale za prva mesta prejeli:
Moški: Vlado Muršič (rusko kegljanje), Marijan Kovač (met ročne 
bombe), Edvard Dežman ( streljanje z zračno puško)
Ženske: Anica Muršič (rusko kegljanje), Marija Vernik (met ročne 
bombe), Olga Zorger ( streljanje z zračno puško)
Prvič je bil podeljen prehodni pokal za seštevek rezultatov za met 
ročne bombe in streljanja z zračno puško – moški. Pokal lahko 
preide v trajno last po dveh zaporednih doseženih prvih mestih 
ali treh doseženih prvih mestih s presledkom. Letos je prehodni 

pokal prejel Edvard Dežman.
Po končanem tekmovanju smo ob zvokih harmonike nadaljevali 
druženje do poznih popoldanskih ur. Po podelitvi pokalov in pri-
znanj za dosežene športne rezultate, ki jih je podelil predsednik 
OZSČ Maribor g. Škof, smo druženje zaključili in se dogovorili, 
da se letos znova srečamo. Upamo, da se nam pridruži čim več 
naših krajanov.

Predsednik OZSČ Maribor – enota Studenci
Marijan Kovač

pGd MaRiboR – StudenCi

Pred nami je leto, v katerem smo si zadali pomemb-
ne, lahko rečemo celo prelomne naloge za naše 
delovanje v bodoče. Predvsem so to naloge, ki 

bodo v veliki meri zagotavljale večjo operativno sposob-
nost našega operativnega članstva, na ta način pa tudi 
večjo varnost naših krajanov in tudi ostalih prebivalcev 
Maribora in okolice.
Izredno ponosni smo na dosežke v lanskem letu. Prav 
te dni mineva eno leto od katastrofalnega žleda in tudi 
poplav, ki so zajele celotno področje Slovenije, proti 
koncu leta pa smo bili priča še drugem valu katastrofal-
nih poplav v nekaterih predelih Slovenije. V teh interven-
cijah se je izkazala solidarnost, predvsem pa pripravlje-
nost vseh pomagati sočloveku v nesreči. V prvih vrstah 
ljudi, ki so bili vseskozi pripravljeni pomagati - tudi za 
ceno lastne varnosti - prizadetim sokrajanom smo bili 
prav mi, gasilci. Zato ni presenečenje, da smo bili prav 
prostovoljni gasilci izbrani za osebnost leta v obširni 
anketi Nedeljskega. In zaradi tega smo ponosni, da so 
nas državljani prepoznali kot tiste člane naše družbe, ki 
so najbolj vredni zaupanja, saj smo gasilci 24 ur na dan in 
365 dni v letu pripravljeni priskočiti na pomoč vsakemu, 
ki je naše pomoči potreben.
S pomočjo finančnih sredstev, ki so bila v proračunu 
namenjena za vzdrževanje gasilskih domov, pa nam je 
uspelo obnoviti dotrajano kurilnico in urediti umivalnico. 
Kljub velikim prizadevanjem in delom naših članov smo 
za to obnovo in ureditev vložili okoli 9.000 EUR. Z zbrani-
mi finančnimi sredstvi in sredstvi požarnega sklada MO 
Maribor smo v lanskem letu nabavili nekaj prepotrebne 
opreme za varno in učinkovito delo naših operativnih 
gasilcev. Pri tem pa bi rad poudaril, da so nam bili v veli-
ko pomoč naši sponzorji in donatorji, ki so nam pomaga-
li s finančnimi prispevki. Zahvaljujem se vsem krajanom 
MČ Studenci in MČ Magdalena, ki so ob naši tradicional-
ni novoletni nabiralni akciji pokazali razumevanje za naše 
prostovoljno delo in za nabavo prepotrebnega orodja in 
opreme za pomoč ljudem v nesreči.
Naše društvo je v preteklem letu sodelovalo na 21 požar-
nih intervencijah in 10 tehničnih intervencijah. Na teh 
intervencijah je sodelovalo 380 operativnih članov, opra-
vljenih pa je bilo 890 delovnih ur. Opravili smo tudi 4 
dežurstva in požarne straže na raznih prireditvah in 
sedemnajst prevozov vode. Člani so bili zelo prizadev-
ni tudi pri vzdrževanju gasilskega doma in opreme, saj 
je pri teh delih sodelovalo 348 članov, za kar so porabili 
960 delovnih ur. Vendar pa je bilo opravljenega še veliko 
ur dela ob udeležbi na raznih vajah, izobraževanjih, pri-
pravah na tekmovanja, na tekmovanjih in pri udeležbi na 
proslavah in drugih prireditvah. Ob mesecu požarnega 
varstva v oktobru pa smo opravili prikaz opreme in reše-
vanja v šolah in vrtcih na našem požarnem rajonu. Prav 
tako smo sodelovali pri vajah evakuacije v raznih usta-
novah in podjetjih. Skupaj s poveljstvom I. sektorja smo 
izvedli vajo evakuacije, reševanja in gašenja pri Domu 
starostnikov Pod Gorco. Pri vseh teh aktivnostih je sode-

lovalo 1320 članov, ki so opravili preko 3200 ur prosto-
voljnega dela.
Na področju izobraževanja smo tudi v preteklem letu 
naredili korak naprej. Pridobili smo kvaliteten in strokov-
no usposobljen kader, ki bo prispeval k bolj strokovne-
mu delu v našem društvu. Sedem članov je opravilo tečaj 
za gasilca, dva člana sta opravila izobraževanje za delo z 
motornimi žagami, štirje člani so opravili specialnost za 
izolirne dihalne aparate, en član pa za delo z informa-
cijskim sistemom Vulkan, dva člana za delo z radijskimi 
postajami in en član specialnost za gašenje notranjih 
požarov modul A. Tudi v društvu smo organizirali prak-
tična usposabljanja za delo z razpoložljivim orodjem in 
opremo. 
Uspešno smo izvedli XVI. memorialno tekmovanje gasil-
skih veteranov za prehodni pokal Maksa Lešnika st.. Na 
tekmovanju je sodelovalo 23 tekmovalnih enot vete-
ranov in veterank. Prehodni pokal so osvojili veterani 
iz PGD Gerečja vas, pri veterankah pa so prejele pokal 
gasilke iz PGD Kapla-Pondor, za kar vsem ekipam iskreno 
čestitam. Na tem memorialnem tekmovanju je uspešno 
nastopila tudi naša veteranska tekmovalna enota.
Ob tem moramo vsekakor omeniti pomemben mejnik 
za uspešno delovanje našega društva. Na zaključku tek-
movanja smo svečano podpisali - ob prisotnosti župa-
na MOM dr. Andreja Fištravca - pogodbo za izdelavo in 

izdobavo novega interventnega gasilskega vozila avto-
cisterne s 6.000 litri vode. Prav zaradi tega sem v začetku 
omenil, da nas v letošnjem letu čakajo prelomne naloge 
v delovanju našega društva. Želimo si, da bi lahko ome-
njeno vozilo predali svojemu namenu v mesecu maju ob 
prisotnosti krajanov, katere bomo v mesecu aprilu prosi-
li za denarni prispevek ob nabavi novega interventnega 
vozila – avtocisterne MAN AC 16/60.

Studenški gasilci se obračamo na vse krajane MČ 
Studenci in MČ Magdalena, da nam po svojih zmo-
žnostih pomagate pri zbiranju finančnih sredstev za 
nabavo nove gasilske avtocisterne MAN AC 16/60, ki 
bo omogočala hitro, uspešno in kakovostno posre-
dovanje ob požaru ali drugi nesreči. V vsa gospodinj-
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stva smo dostavili našo zloženko s prošnjo za vašo 
pomoč. Obiskali pa vas bodo tudi naši gasilci. Vaše 
prispevke za novo vozilo pa lahko kot donacijo naka-
žete tudi na naš TRR pri NKBM: SI56 0417 3000 0763 
002. Prepričani smo, da nam boste tudi sedaj prisko-
čili na pomoč, saj nam bo vaš prispevek za novo gasil-
sko vozilo veliko pomenil pri našem nadaljnjem pro-
stovoljnem delu za zagotavljanje požarne in druge 
varnosti naših krajanov.

Predsednik PGD Maribor – Studenci
Maks Lešnik

špoRtno dRuštvo StudenCi 
- SekCiJa Za špoRtno GiMnaStiko

Športno društvo Studenci je eno redkih športnih dru-
štev v Sloveniji, ki ima lasten dom, ta se nahaja na 
Studencih, Na Poljanah 20. V njem vadijo tako rekre-

ativne, kot tudi tekmovalne skupine športne gimnastike. 
Rekreativne programe vadbe je v šolskem letu 2013/2014 
obiskovalo skupaj 217 otrok, starih od 1-15 let, ki so bili 
razdeljeni v programe: vadba - otroci s starši, gimnastič-
ni vrtec in gimnastična šola. Termini rekreativne gimna-

stike potekajo vsak dan med 16:00 in 18:00, otroci vadijo 
na šestih vadbenih postajah pod budnim očesom svojih 
vodnic. Otroci v času vadbe izboljšajo svoje motorične 
sposobnosti, pridobivajo na moči in gibljivosti ter se nau-
čijo tudi prvih gimnastičnih prvin. V okviru rekreativnih 
programov pa smo v lanskem letu priredili tudi pustova-
nje, zaključni nastop in pohod na Piramido, kjer smo pri-
čakali dedka Mraza. Ne smemo pa pozabiti tudi na naše 
tekmovalke, ki vsak dan pridno vadijo. Te so se konec 
novembra 2014 udeležile Državnega prvenstva in osvoji-

le odlične rezultate. Pohvalimo se lahko s 3. mestom Zare 
Seničer v 6. stopnji, Ana Cikač je v kategoriji članic osvoji-
la 2. mesto, Lina Regoršek in Patricija Jug pa sta se v naci-
onalni stopnji povzpeli na 2. in 3. mesto. Zraven tega so 
dekleta tekmovala tudi na različnih prvenstvenih in med-
narodnih tekmovanjih. Dekleta pa so se v času poletnih 
počitnic udeležila mednarodnega gimnastičnega kampa 
v Selcah na Hrvaškem, v času zimskih počitnic pa so se 
družila in zabavala v Pajkovem domu na Pohorju in pri-
dno vadila v športni dvorani Ruše. Naše društvo je v lan-
skem letu beležilo 95. obletnico, saj njegovi začetki sega-
jo tja v leto 1919. V letošnjem letu pa smo pridobili tudi 
naziv Regijski panožni športni center. V društvu si bomo 
tako še naprej prizadevali za odlične rezultate naših tek-
movalk in zadovoljstvo naših rekreativni skupin. 

Strokovni vodja:
Darko Cikač, dipl. trener šp. gimnastike 

tuRiStično dRuštvo StudenCi

Prvi trije, štirje meseci v letu so, v dejavnosti društev, 
v znamenju občnih zborov. Na zborih se zberejo 
člani društev, podporni člani, nevabljeni in vabljeni 

posamezniki. Vsebina teh zborov je skoraj vedno enaka: 
poročila, pregled opravljenih nalog, finančno poročilo, 
morebiti tudi volitve novih članov vodstva društva, pre-

dlogi in pobude, plan dela za tekoče leto.
Tak občni zbor čaka tudi naše društvo. Dneva občnega 
zbora še nismo določili, predvidevamo pa, da bo konec 
meseca marca ali v začetku aprila. Vsekakor bomo člane 
in ostale krajane obvestili pravočasno. Že sedaj pa prisrč-
no vabimo vse, ki jih druženje v turističnem društvu zani-

ma, da se nam na občnem zboru pridružijo.
Program dela, ki ga vsako leto sprejmemo na občnem 
zboru, vsebuje vrsto dejavnosti. Nekatere bomo v nada-
ljevanju tudi omenili. Posebej pa bi opozorili na skrb za 
urejeno in s tem tudi lepo okolje kraja, v katerem živimo 
(Mestna četrt Studenci).
Povedali pa ne bomo nič novega, če navedemo, da pa k 
urejenosti ali neurejenosti v največji meri pripomoremo 
prebivalci kraja sami. V ta namen smo ustanovili društvo, 
ki naj bi skrbelo za lep in urejen videz kraja. Društvo naj 
bo povezovalec in nosilec vseh akcij v tej smeri. V vod-
stvu društva se trudimo, da bi bili krajani z našim delom 
zadovoljni. Vemo pa, da bi bili uspehi vidnejši, če bi s pre-
bivalci v kraju bili bolj povezani. Letošnji občni zbor bi 
lahko bil priložnost za to. Zato vas vabimo, da se ga ude-
ležite. Spoznali se bomo, izmenjali izkušnje in mnenja ter 
oblikovali predloge in ukrepe, da bo naše bivalno okolje 
še lepše. Ne samo na občnem zboru, ki je enkrat na leto, 
tudi med letom lahko svoja mnenja in ugotovitve poda-
te v prostorih Mestne četrti Studenci (Šarhova ulica) ali 
vložite v nabiralnik, ki je ob Limbuški cesti na odcepu v 
Kalohovo ulico (pri gasilskem domu). Vseh predlogov in 
pobud bomo zelo veseli.
O delu društva v preteklem letu in v bodoče pa bo govo-
ra na občnem zboru. Bi pa radi že sedaj opozorili na pri-
reditve, ki izhajajo iz programa. Želimo namreč, da bi bila 
udeležba na njih številčnejša, kakor je bila do sedaj. To 
so naše tradicionalne prireditve, po katerih smo znani v 
Mariboru in okolici. Te so: Jožefovanje, splakovanje peri-
la pri Jožefovem studencu, Studenčani Studenčanom, 
kostanjev piknik, miklavževanje, lučka miru – pohod na 

Pekrsko gorco, spomladanski in jesenski izlet. V progra-
mu dela je navedeno tudi sodelovanje z drugimi društvi. 
Tako zelo dobro sodelujemo z društvi, ki so organizirana 
v naši Mestni četrti, enako velja za društva pod okriljem 
občinske turistične zveze Maribor. Posebno smo veseli 
druženja s TD Središče ob Dravi. Z veseljem se udeležu-
jemo njihove tradicionalne prireditve »Praznik buč«, pa 
tudi sicer smo prijetno presenečeni nad njihovo gosto-
ljubnostjo. Seveda se potrudimo, da jim to v primerni 
obliki tudi vrnemo.
Še nekaj besed o izletih v lanskem letu. Organizirali smo 
dva. Oba sta bila polno zasedena, udeleženci pa zelo 
zadovoljni.

Spomladanski izlet: 
•	 Polzela (tovarna nogavic, cerkev sv. Marjeta),
•	 grad Komenda,
•	 cerkev na gori Oljki,
•	 vesoljski center v Vitanju.

Jesenski izlet:
•	 grad Trakoščan,
•	 Marija Bistrica (bazilika, romarska cerkev),
•	 Gornja Stubica (muzej Matije Gubca),
•	 Središče ob Dravi (ogled oljarne),
•	 TD Središče ob Dravi (sprejem, pogostitev in druže-

nje).

Zaključimo naj z mislijo, da je druženje ena od dejavno-
sti človeka (ljudi).

TD Studenci

tuRiStično HuManitaRno dRuštvo "GLaS"

Turistično Humanitarno društvo »Glas« Maribor je 
bilo v letu 2014 dejavno na različnih področjih 
turizma, kulture in humanitarnosti.

1. 3. smo prikazali, kako se obrezujejo brajde. 12. 4. smo 
v sklopu praznika MČ Studenci organizirali tradicionalno 
Srečanje ljudskih pevcev in godcev. Gostili smo 17 sku-
pin, ki so v dar prejele posebno priznanje našega društva 
in oljčno vejico s Paga. Tudi tokrat je potekala delavnica 
za izdelavo presmecev in pirhov. 30. 4. smo imeli kresova-
nje. 7. 6. smo sodelovali na športnem vikendu pri spodnji 
postaji vzpenjače. 20. 9. smo organizirali vinsko trgatev, 
ob tem pa 22. Srečanje ljudskih godcev in pevcev pod 
brajdami. 14. 10. smo bili prisotni na GTZ v Portorožu, 
kjer je predsednik društva prejel posebno priznanje 
Turistične zveze Slovenije za prostovoljno delo v turistič-
ni društveni organizaciji, prav tako je prejel priznanje za 
prostovoljca v Državnem zboru. 18. 10. smo sodelovali 
na uličnem pikniku Krpanove ulice. 11. 11. smo bili pri-
sotni na martinovanju v Limbušu. 18. 12. smo organizi-
rali božični koncert v Jožefovi cerkvi. Ob spremljavi aku-
stičnih instrumentov z odličnim programom je nastopil 
Cerkveni dekliški pevski zbor. Aktivnosti smo zaključili 

na božični večer (24. 12.) s pohodom na Pekrsko gorco 
in tudi tokrat smo pohodnikom ponudili lučko miru iz 
Betlehema. 
Skozi vse leto smo se predstavljali na turistični tržni-
ci v Mercatorju, prisotni smo bili na Velikonočnem, 
Miklavževem in Božičnem sejmu, predstavili smo se tudi 
na tržnici v Limbušu.

Zahvala gre gospe Ploh, ki skrbi za urejenost naše kape-
lice skozi vse leto, in tistim, ki ste kakorkoli sodelovali ter 
pripomogli k razvoju našega društva.
Vse dodatne informacije o društvu, njegovem delovanju, 
aktualnih projektih in dogodkih lahko najdete na naši 
spletni strani www.bi-termal.si., zavihek THD.
Kratek napovednik dogodkov: 28. 3.- Srečanje ljudskih 
godcev in pevcev, 26. 9.- vinska trgatev na sedežu dru-
štva, 17. 10.- kostanjev piknik na Tojzlovem vrhu, 17. 
12.- božični koncert v cerkvi sv. Jožefa, 24.12.- pohod na 
Pekrsko gorco – VLJUDNO VABLJENI.

Predsednik:
Janez Šauperl
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uSpešno Leto kuLtuRneGa dRuštva 
StudenCi-MaRiboR 

župniJa Sv. JožeFa na StudenCiH 

V letu 2014 je Kulturno društvo Studenci-Maribor 
realiziralo večino načrtovanih aktivnosti, izvedli 
pa smo tudi nekaj nenačrtovanih. Veseli nas, da se 

nam je pridružilo dvajset novih članov. Posebej sta se z 
novimi člani okrepili likovna skupina STIL in literarna sek-
cija VEDRINA. Zadovoljni smo, da imajo vse sekcije in sku-
pine mentorje, ki razdajajo svoje bogato znanje in s tem 
dvigujejo kvaliteto našega ljubiteljskega dela. V minu-
lem letu so delovale štiri likovne skupine: STIL, LANA, 
ZARJA, LISE in sekcija za likovno oblikovanje lesa in gline 
SLOLING ter literarna sekcija VEDRINA. Študijska sreča-
nja skupin posameznih sekcij so potekala tedensko, šti-
rinajstdnevno ali mesečno. Realiziranih je bilo okoli 400 
ur izobraževanja. Likovnih razstav, kolonij in literarnih 
dogodkov, ki smo jih pripravili, se je udeležilo veliko lju-
biteljev kulture.
Sodelovali smo z ostalimi društvi v MČ Studenci, z OŠ 
Janka Padežnika in Lesarsko šolo, Gasilskim društvom in 
drugimi. Krepili smo sodelovanje med sekcijami in sku-
pinami društva, poskrbeli smo za medsebojno obve-
ščanje o delu, razstavah, nastopih in drugih aktivnostih 
društva (preko spletne strani društva www.kdstudenci- 
maribor.si, Facebooka, elektronske pošte in na sestan-
kih). Sodelovali smo na državnem razpisu JSKD RS za 
Tematske regijske in državne razstave 2013 /2014 in na 
prireditvi Studenčani Studenčanom. V tednu ljubiteljske 
kulture smo pripravili skupinsko razstavo del vseh članov 
KD Studenci-Maribor v Galeriji Kavarne Hotela Betnava in 
literarne večere skupine Vedrina v Hotelu Bau. 
Člani društva smo se udeležili številnih likovnih razstav, 
likovnih kolonij in enodnevnih likovnih srečanj na različ-
nih lokacijah po Sloveniji, tudi na Hrvaškem. Dolgoletni 
član društva Peter V. Plavčak je v minulem letu postavil 

večje število skupinskih in samostojnih razstav za naše 
člane in likovne umetnike iz Slovenije in tujine v raz-
stavišču Studenček v MČ Studenci, v Domu pod Gorco, 
v Lovrencu, v Slov. Konjicah in drugih razstaviščih po 
Sloveniji. Aktivno je sodeloval tudi pri postavitvi raz-
stav skupine LISE skupaj z mentoricama Jelisavo Jelko 
Leskovar in Ano Krajnc za skupini ZARJA in LANA.
Sekcija SLOLinG je sodelovala na otvoritvi 30. otroške 
kiparske kolonije Malečnik 2014 in razstavila makete 
izdelka kompozicije 14 reliefov v lesu, ki ga pripravljajo 
v sodelovanju z Lesarsko šolo Maribor. Skupina LISE je 
organizirala že šesto tradicionalno mednarodno likov-
no kolonijo Ustvarjamo skupaj – Veržej 2014 z udele-
ženci iz Slovenije, Hrvaške in Avstrije s finančno pomo-
čjo Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti in številnih 
donatorjev in sponzorjev. Sekcija VEDRINA je izdala prvi 
društveni zbornik Studenški izviri. Natisnili so ga s finanč-
no pomočjo Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti in 
številnih donatorjev in sponzorjev. Zbornik so predstavili 
širšemu občinstvu takoj po izidu. Več predstavitev načr-
tujejo v letošnjem letu tudi v drugih krajih po Sloveniji. 
Nekaj članov se je udeležilo Mentorjevega seminarja v 
Karanteni. S kulturnim programom so sodelovali v Domu 
pod Gorco (recitala Simon Gregorčič in Srečko Kosovel 
ter Prešernovanje) in ob prazniku MČ Studenci. Ob usta-
novitvi Bralne skupine Vedrine so se pridružili novi lju-
bitelji pisane besede. Povezali smo se s KD Kosec Log-
Dragomer in skupaj s člani njihovega bralnega krožka 
pripravili srečanje s pisateljem Tonetom Partljičem na 
sedežu društva. Z njim bomo sodelovali tudi letos na lite-
rarnih potovanjih po Sloveniji.

Ana-Marija Pušnik, 
predsednica KD Studenci-Maribor

Leto 2014 je bilo za studenško župnijo dokaj uspe-
šno na vseh treh področjih župnijske dejavnosti: 
bogoslužnem, oznanjevalnem in karitativnem. 

K bogoslužnemu področju spadajo maše in druga bogo-
služna in zakramentalna opravila, kot so krsti, poroke, 
pogrebi in različni blagoslovi. Nedeljske maše smo imeli 
ob 8., 10., pozimi ob 18. in poleti ob 19. uri, delavniške 
pa ob 8. v ponedeljek, torek in soboto in vse dni v tednu 
pozimi ob 18. in poleti ob 19. uri. Ob petkih je v kapeli 
pri Domu pod gorco maša pozimi ob 16. in poleti ob 17. 
uri. Glede krstov, ki so običajno ob nedeljah, in porok, 
ki so običajno ob sobotah, smo se glede ure s prosilci 
sproti dogovarjali. Isto velja za cerkvene pogrebe, ki jih 
imamo večidel na pokopališču Pobrežje, manj na poko-
pališču Dobrava, nekaj pa tudi na kamniškem in limbu-

škem pokopališču. Najštevilnejši obisk studenške cerkve 
je na veliko soboto, ko blagoslavljamo velikonočna jedila, 
zelo slovesno je pri mašah na božični in velikonočni pra-
znik. Naš studenški župnijski praznik sv. Jožefa, ko bogo-
služje ob 10. uri navadno vodi škof, obhajamo vsako leto 
19. marca. 

K oznanjevanju spada veselo oznanilo, da nas ima prav 
vse Bog tudi danes brezpogojno rad. To veselo oznani-
lo (evangelij) oznanjamo duhovniki med bogoslužni-
mi obredi, katehistinji Fani Pečar in s. Zdenka Prevolšek 
pa pri župnijskem verouku. Katehistinji zraven rednega 
verouka organizirata tudi različne delavnice: pred adven-
tom za pletenje adventnih venčkov in pred cvetno nede-
ljo za presmece; eno soboto na mesec imajo veroučenci 
dodatne delavnice in med poletnimi počitnicami pa pet-

dnevni pester in razgiban oratorij, ki ga vodi katehistinja 
Fani z animatorji. 
Tretja veja dejavnosti pa je Karitas, ki jo vodijo zelo zavze-
te in delavne prostovoljke. Na prvo adventno nedeljo, 
30. novembra 2014, podobno kot prejšnja leta, smo za 
potrebe Karitas priredili odmeven dobrodelni koncert, 
na katerem so predstavnice Karitas, med petjem dekli-
škega zbora Studenček in igranjem mladih glasbeni-
kov, poročale o letnem delu. Kot prejšnja leta so tudi 
tokrat obiskovalci dobrodelnega koncerta podprli delo 
Karitas. Prostovoljke Karitas in druge delavne gospe so 
prav tako na prvo adventno nedeljo ponudile advente 
venčke, ki so jih izdelale njihove pridne roke in tudi na ta 
način zbrale nekaj sredstev za potrebe Karitas. Tistim, ki 
se sprašujete o kriterijih prejemnikov Karitasove pomoči, 
prostovoljke Karitas odgovarjajo, da so samo tisti upra-

vičeni do Karitasove pomoči, ki imajo potrdilo Centra 
za socialno delo Maribor, saj Center odloča, kdo je upra-
vičen in kdo ne, in tega se tudi naš Karitas strogo drži. 
Seveda pa je za Karitas veliko povpraševanje, posebno 
ko dobimo živila, saj je vseh registriranih prejemnikov 
433, od tega jih 371 pripada 96 družinam, 62 pa je posa-
meznikov. Vsem, ki karkoli podarite studenški Karitas, se 
lepo zahvaljujemo. Za prostovoljke Karitas velja načelo: 
Dobro je delati dobro.
Kot studenški župnik se požrtvovalni ekipi prostovoljk 
Karitas iskreno zahvaljujem, prav tako tudi tistim, ki kar-
koli, obleko, živila ali denar, podarjate župnijski Karitas. 
Vsem bralcem Studenčana pa ob prazniku MČ Studenci 
želim obilo notranje sreče in vse dobro.

p. Vinko Škafar, župnik 

 kaRitaS Sv. JožeF in SRečanJe Z bReZdoMCi 
na božični večeR

V župnijskem Karitasu Sv. Jožef deluje šest karitativ-
nih delavk. Povezuje nas karitativna dejavnost, ki 
se izkazuje v ljubezni do sočloveka.

Ljubezen do sočloveka imaš:
•	 če imaš srce za druge;
•	 če te boli bolečina drugih;
•	 če pomagaš drugim premagovati stiske;
•	 če ljubiš ljudi takšne, kot so;
•	 če več daješ, kot dobiš;
•	 če daruješ samega sebe.

Zato je ljubezen najpomembnejša pri našem delu.

Zraven delitve hrane, oblačil, poskrbimo tudi za ljudi, 
ki so se znašli na obrobju. V naši četrti se na Ruški cesti 
nahaja dom za brezdomce. V njem jih 25 preživlja svoj 
vsakdanjik. Ob času božičnih praznikov jim skušamo v 
našem župnijskem karitasu na božični večer pričarati 
malo družinskega vzdušja, ki ga ob teh dneh potrebuje-
jo, da preženejo vsaj za nekaj časa občutek osamljenosti 
in izobčenosti. 

Naše srečanje na dan 24. decembra 2014 je potekalo 
takole:
Ko sva se z možem ustavila pred njihovim domom, so 
k nama prihiteli trije brezdomci. Širok nasmeh, iskrica v 
očeh in besede » niste nas pozabili » so se naju dotakni-
le. V kuhinjo so nama pomagali odnesti narezek, potice, 
pecivo, sadje, pijačo in vse, kar spada k božični večerji, ki 
je običajna v naših družinah. Ko smo se usedli za mizo, 
sva jim v imenu župnijskega karitasa zaželela vesele 
božične praznike, v srce pa položila besede, naj se imajo 
radi med seboj in naj si pomagajo, saj so tudi oni ena veli-
ka družina. Večina je molče prikimavala, dva pa sta deja-
la, da si nihče na ta dan ne zasluži biti sam in osamljen. 

Ob kozarcu soka je potem beseda stekla med nami. 
Povedali so, da so z življenjem v domu zadovoljni, ker 
so na toplem, vsak ima svojo posteljo in čistoča je na 

dobrem nivoju, le včasih imajo nekateri težave z upošte-
vanjem dnevnega reda, ki pa je kar ohlapen. S ponosom 
so nam pokazali prostore in nama povedali, da se jih je 
tudi župan spomnil. Obljubili so nama, da si bodo priredi-
li lep večer ob skupni mizi, nekateri pa bodo obiskali našo 
cerkev in se udeležili polnočnice. 

Ob slovesu sva se rokovala z vsemi, nasmeh na obrazih, 
hvaležnost v očeh in občutek vrnjenega dostojanstva so 
povedali več kot sto besed. V srcu nama je bilo toplo in 
prijetno.

Danica in Milan Vajdič
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70 Let čebeLaRSkeGa dRuštva 
peteR Močnik StudenCi - pekRe

RutiCa, koMpaS in SpaLka…

MedGeneRaCiJSko dRuštvo dRava

Naše Čebelarsko društvo Peter 
Močnik Studenci – Pekre 
praznuje letos 70 let obsto-

ja. Ustanovljeno je bilo jeseni leta 
1945 kot Čebelarska družina Pekre 
na osnovni šoli v Pekrah. Za prve-
ga predsednika je bil izvoljen Adolf 
Gril. V družino so se vključevali vsi, 
ki so imeli čebele, veliko čebelnja-
kov je bilo takrat tudi zapuščenih, saj 
njihovi lastniki niso preživeli grozot 
druge svetovne vojne. Po šestih letih 
je na občnem zboru družine prišlo 
do odločitve, da se sedež prenese na 
Studence, saj so bili takratni člani pre-
težno iz tega območja, se pravi seda-
nje Mestne četrti Studenci. V tem 
obdobju se je družina tudi preimeno-
vala v Čebelarsko družino Studenci 
– Pekre. Leta 1968 je predsedniško 
funkcijo družine prevzel inž. Bruno 
Krištof. Dejavnost Čebelarske družine 
se je širila, vsako leto je pripravila dve 
razstavi v izložbenih oknih in s tem 
širšo javnost opozorila na svoje delo-
vanje. Ob 25. obletnici je družina kot 
prva v Čebelarski zvezi Maribor raz-
vila tudi svoj prapor in izdala bilten. 
Med ustanovnimi člani Čebelarske 
družine Pekre je bil tudi Peter Močnik, 
ki je imel mnogo zaslug za razvoj 
čebelarstva tako na mariborskem 
območju, kot v drugih delih Slovenije. 
Z njegovo privolitvijo je Čebelarska 
družina Studenci – Pekre na obč-
nem zboru 23.01.1972 sklenila, da 
bo od 17.02.1972 naprej nosila ime: 
Čebelarska družina Petra Močnika 
Studenci – Pekre. Peter Močnik se je 
rodil 17.02.1887 v Strpni vasi (obči-
na Šmihel pri Pliberku) kot sin kmeč-

kih staršev. Osnovno šolo je obisko-
val v Šmihelu pri Pliberku, učiteljišče 
pa v Celovcu. Po maturi je službo-
val v različnih krajih po Koroškem. 
Po plebiscitu leta 1920 se je uma-
knil v Jugoslavijo. Služboval je kot 
šolski upravitelj, prosvetni referent 
in kot okrajni šolski nadzornik. Od 
leta 1938 je živel in delal v Mariboru. 
Leta 1941 ga je okupator izselil v 
Zavidoviče v Bosni. Po osvoboditvi 
se je vrnil v Maribor. Že od službe na 
Tolstem vrhu leta 1920 je bilo nje-
govo izven šolsko delo usmerjeno 
v razcvet čebelarstva in sadjarstva v 
Mežiški dolini. Po osvoboditvi je bilo 
v Mariboru znova ustanovljeno čebe-
larsko društvo za Maribor in okolico. 
Peter Močnik je bil njegov pobudnik 
in prvi predsednik. Zaradi svoje stro-
kovnosti na področju čebelarstva je 
postal član glavnega odbora Zveze 
čebelarskih društev v Ljubljani in član 
uredniškega odbora Slovenskega 
čebelarja. Svoje članke je objavljal 
v pedagoških revijah, v Slovenskem 
čebelarju, Sadjarju in vrtnarju, na 
Koroškem pa tudi v političnih listih 
Mir in Korošec. Za svoje delovanje 
na področju čebelarstva je prejel 
mnoga odlikovanja in priznanja. V 
naslednjih letih je Čebelarska družina 
Peter Močnik Studenci – Pekre (ki je v 
skladu z zakonodajo postala društvo) 
kupila parcelo na Studencih, da bi 
zgradila lasten dom, kar pa se žal še ni 
uresničilo. Društvo skrbi za čebelarski 
krožek na OŠ Janka Padežnika in na 
Lesarski šoli. Leta 1999 je ČD posta-
vilo svoj čebelnjak na Meranovem, ki 
ima pomembno vlogo pri izobraže-

vanju članov. Ob čebelnjaku urejamo 
tudi vrt medovitih rastlin. V zadnjih 
letih je v ČD Peter Močnik Studenci 
– Pekre včlanjenih od 50 do 60 čla-
nov. Člani društva smo aktivni tudi v 
Čebelarski zvezi Slovenije, Čebelarski 
zvezi društev Maribor, Mestni četrti 
Studenci, v Zadrugi za razvoj čebe-
larstva, sodelujemo tudi na priredi-
tvah, ki so povezane s čebelarstvom v 
mestu Maribor in širše. Skratka, pridni 
smo kot čebelice. Letošnjo okroglo 
obletnico želimo obeležiti s čim več 
prireditvami. Že 1.maja nas lahko obi-
ščete ob poti na Pečke pri čebelnja-
ku na Meranovem, kjer boste lahko 
pokusili čebelje pridelke. Prav tako se 
boste lahko sprehodili po učni poti ob 
čebelnjaku, kjer so posajene medovi-
te rastline. Čebelarji bomo sodelova-
li na prireditvah MČ Studenci kakor 
tudi v mestu. Obeležitev 70- letnice 
društva pa bomo slavnostno prosla-
vili oktobra letos. Kljub lanski slabi 
čebelarski sezoni čebelarji ne bomo 
obupali in bomo nadaljevali s svojim 
delom!
Naj medi! Pripravil: Gabrijel 

Stavbar
Viri: Zbornik čebelarske zveze društev Maribor 

ob 90 letnici, september 2013

Lanska topla zima nam je šla na roko, saj smo lahko 
izkoristili lepe dneve in jih preživeli v naravi. Že zgo-
daj spomladi smo za dobrodošlico našim novope-

čenim tabornikom in njihovim staršem pripravili krajši 
izlet na Pohorje, kjer smo si spekli klobase, igrali tabor-
niške igre, se bolje spoznali, s »starimi« taborniki pa utr-
dili prijateljske vezi. Naše mlade tabornike smo poučili 
o ohranjanju starodavnih avtohtonih sort in organizi-
rali »štafeto semen«. Obzorje smo si razširili z vožnjo z 

vlakom v Ljubljano, kjer smo se udeležili »Taborniškega 
feštivala« ob dnevu tabornikov in dnevu Zemlje.
Tudi tokrat smo z veseljem sodelovali z OŠ Janka 
Padežnika, saj smo se jim pridružili kar na dveh 
Naravoslovnih taborih. Skozi orientacijski pohod smo 
iskali Pehtino kolibo, izdelali kompas, imeli šaljivo tek-
movanje, nosili ranjenca, postavili šotore iz šotork,…vse 
to pa se ni moglo primerjati z večerjo ob tabornem ognju 
in peko klobas. 

Ob Pekrski Gorci smo pridno vadili orientacijo in posta-
vljanje šotorov, da smo se maja lahko udeležili območ-
nega taborniškega tekmovanja imenovanega »mnogo-
boj«. K sreči tu ni ocen, a smo se vseeno dobro odreza-
li. Taborniško leto smo zaključili kot se spodobi; s pra-
vim taborjenjem v šotorih. Za en dan smo se prelevili v 
Pohorske Indijančke, iskali žlindro, odkrivali skrite kotič-
ke gozdov, si naredili splav, tudi zaljubljence smo imeli…
pssst…ne smem izdati vsega:).
In že je tu novo šolsko leto, z novimi cilji, idejami in plani. 
Začeli smo s team buildingom z našimi super vodniki 
na Glažuti, kjer smo kreirali ideje, plane, cilje. Tako ste se 
lahko vsi Studenčani udeležili našega propagandnega 
dne z naslovom: Postani tabornik za 1 dan in vsaj malo 
izkusili taborniško življenje. V kolikor ga niste, ste imeli 
možnost videti naše člane rodu v oddaji Dobro jutro na 

RTV SLO1, kjer so predstavili taborništvo. 
Pri nas skrbimo za celostno podobo človeka. Treniramo 
možgančke, skrbimo za ročne spretnosti, in če se le 
da, počnemo to v naravi. Kot čisto pravi taborniki, smo 
nabrali kostanje in drva, ter si jih spekli pri Drava centru. 
Ne smemo pozabiti na naš avtobusni izlet na Koroško. 
Ogledali smo si rudnik Mežica, Prežihovo bajto in Iverčko 
jezero. 
Vsako leto, poskrbimo taborniki Ukročene reke tudi za 
starejše člane in nečlane, da se nam pridružijo na rodo-
vem martinovanju. 
Ker taborniki delujemo tudi v mednarodnem merilu, 
so se naši člani rodu udeležili mednarodne skavtske 
Akademije v Beogradu, kjer so pridobili nova znanja in 
ideje za delo v rodu. Mesec december je bil prav čaro-
ben pri nas. Izdelovali smo adventne venčke, voščilnice, 
imeli kuharsko delavnico in leto zaključili z Božičkovim 
plesom. 
Da pa ne bi po novoletnih praznikih predolgo počivali, so 
se naši člani januarja udeležili Zimskega Orientacijskega 
Tekmovanja in osvojili odlično 3. mesto!
Za nami je že tudi rodovo zimovanje, ki smo ga preživeli 
na Glažuti in je bilo precej pustno obarvano.
Skratka; še dvomite? Pridružite se nam in začutite pra-
vega tabornika v sebi! Narediti nekaj zase ni nikoli pre-
pozno.
Ne pozabite: »Taborniki ustvarjamo boljši svet!«

Načelnica taborniškega rodu Ukročena reka
Vesna Novak

Medgeneracijsko društvo za samopomoč Drava 
je prostovoljno, neprofitno, nevladno humani-
tarno društvo, ki deluje v javnem interesu na 

področju socialnega varstva in izvaja programe samo-
pomoči, v katerih se povezujejo vse generacije. Je član 
Zveze društev za socialno gerontologijo Slovenije in je v 
okviru te nacionalne organizacije največje lokalno dru-
štvo v Sloveniji.
Društvo je bilo ustanovljeno 13.12.1999, ker so se v druž-
bi pojavile potrebe po ustvarjanju pogojev za kako-
vostno življenje starih ljudi na področju medčloveških 
odnosov, medgeneracijskega povezovanja ter pripra-
va srednje generacije na lastno starost. In vse to je tudi 
poslanstvo društva Drava, ki ga izkazuje s kontinuiranim 
izvajanjem naslednjih programov:
•	 Skupine starih ljudi za samopomoč 
•	 Medgeneracijski tabor/srečanje 
•	 Usposabljanje in izobraževanje prostovoljcev za 

vodenje skupin
•	 Intervizija in supervizija za prostovoljce. 

V mesecu decembru 2014 smo praznovali 15-letnico 
uspešnega delovanja društva.
Trenutno deluje v društvu 60 skupin starih ljudi za samo-

pomoč. Vanje je vključenih 417 uporabnikov – starih 
ljudi. Skupine vodi 106 usposobljenih voditeljic in 1 vodi-
telj, ki opravljajo svoje naloge prostovoljsko.
26 skupin deluje v domačem okolju na območju Mestne 
občine Maribor ter občin Ruše, Miklavž na Dravskem 
polju, Selnica ob Dravi, Hoče-Slivnica, Pesnica in Duplek. 
Člani in prostovoljci 34 skupin pa se tedensko srečujejo 
v Domu Danice Vogrinec Enota Pobrežje in Enota Tabor, 
Sončnem domu, Domu starejših občanov Tezno, Domu 
starejših Idila in Domu pod Gorco. 
V skupini, ki jo vodi voditeljski par, se redno teden-
sko sestaja do deset starih ljudi, ki želijo podeliti svojo 
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življenjsko izkušnjo z vrstniki. Skozi pogovor in izmenja-
vo mnenj se sčasoma oblikuje prijateljska skupina, nado-
mestna družina, v kateri se člani spoštujejo in si zaupajo. 
Temeljna dejavnost v skupini je pogovor.
V Mestni četrti Studenci, v prostorih Kulturnega društva 
Studenci – Maribor, Erjavčeva ulica 43, se od meseca 
oktobra 2013 redno tedensko srečujejo članice in člani 
skupine starih ljudi za samopomoč Vita, ki jo vodita vodi-
teljici Elen in Pepca. Uro in pol druženja vsak torek med 
10. in 11.30 je priložnost za pogovor o različnih temah, 

ki člane povezujejo, zmanjšujejo njihovo osamljenost in 
širijo medsebojno pomoč in socialno mrežo. 
Našim skupinam se lahko pridružite in zraven povabite 
prijatelja, prijateljico, soseda ali znanca. Za podrobnejše 
informacije nas pokličite na tel. št. 02 252 30 81 ali mobi 
051 670 992, po e-pošti: mds.drava@triera.net. Veseli 
pa bomo tudi osebnega obiska na sedežu društva MDS 
Drava, Partizanska c. 12, Maribor.      

Blanka Kositer
Predsednica MDS Drava      

SaMooRGaniZiRanJe v Mč StudenCi

Danes v četrti Studenci v sklopu Iniciative mestni 
zbor (IMZ) deluje živahna skupnost samoorgani-
ziranih občanov združenih v t.i. samoorganizira-

ni četrtni skupnosti Studenci (SČS Studenci). Kako pa se 
je začelo?

Najlažje je začeti na začetku pri nastanku Iniciative 
mestni zbor (IMZ), ki se je formirala po vstajah pozimi 
2012. Premislek, ki je vodil delovanje IMZ, je bil enosta-
ven. Vstaje so pokazale, da karkoli je že bil razlog zanje 
in karkoli so želje posameznega nezadovoljnega občana, 
obstaja veliko brezno med tem, kaj prebivalci želijo, da se 
v mestu dogaja, in tem, kaj odgovorni na Mestni občini 
Maribor počnejo. Ko je kasneje IMZ raziskala, kako priha-
ja do tega šuma v komunikaciji med občani in občino, je 
na svoje presenečenje ugotovila, da šuma ni, saj odgo-
vorne na občini že v osnovi ne zanima, česa si občani 
želijo. Občina ni izvajala posvetov z občani, prav tako jih 
ni izvajala večina svetov MČ in KS. Poleg tega so v prete-
klih letih odvzeli svetom MČ in KS večino pooblastil, tako 
da tudi pri najboljši volji ne morejo kaj veliko napraviti 
za krajane. Posledica tega je, da se sprejemanje odloči-
tev vse bolj odmika od občanov samih in da je nezado-
voljstvo s sprejetimi odločitvami, ki se sprejemajo brez 
posvetovanja z občani, vedno večje. IMZ se je odločila, 
da bo poskušala ta trend obrniti in organizirati posvete 
z občani, kjer bi bilo občanom omogočeno, da jasno in 
javno povedo, kaj jih tare v lastnem okolju in kaj želijo, da 
odgovorni ukrenejo. Tako so nastale prve samoorganizi-
rane četrtne skupnosti SČS.

Ena izmed njih je tudi SČS Studenci, ki se srečuje na 
rednih zborih vsakih 14 dni že skoraj dve leti. Zbore skli-
cujejo prostovoljci IMZ, ki skrbijo za obveščanje in mode-
riranje diskusije. Kot vse ostale SČS je tudi v primeru 
Studencev namen zborov, da prebivalci spregovorijo o 
težavah v lastni četrti in tudi mestu, identificirajo kritične 
točke, poiščejo možne rešitve za identificirane probleme 
in nato aktivno delujejo, da bi se te rešitve izvedle. Vloga 
moderatorjev na zboru je izključno zagotavljanje teko-
če debate in vzdrževanje vsakomur prijaznega okolja. 
Moderatorji se ne smejo vtikati v debato ali vplivati na 
formuliranje sklepov. Tako se zagotavlja, da pogledi, želje 
in odločitve udeležencev, ki se na zboru formirajo, ostaja-
jo čimbolj pristne.

Tem, za katere se zbor SČS odloči, da so potrebne obrav-
nave, se udeleženci lotevajo v obliki delovnih skupin, v 
katere se sami javijo. Vse aktivnosti so popolnoma pro-
stovoljne, če se nihče ne javi za neko aktivnost, se ta 
aktivnost posledično ne izvede. Kljub ali morda prav 
zaradi prostovoljne narave delovanja so se delovne sku-
pine spopadle z mnogimi izzivi, kot so: prometna uredi-
tev, varovanje okolja, olepšanje okolja, nadzor nad jav-
nimi podjetji, spremembe statuta MOM, ureditev otro-
škega in športnega igrišča, dokončanje podaljška Ceste 
proletarskih brigad, nelegalno parkiranje priklopnikov, 
problematika glede Tekola in Ecolaba za bližnje stanoval-
ce in še mnogo drugih.

Cilji, ki jih zasledujejo delovne skupine, so kratkoročni 
in tudi zelo dolgoročni. Delovne skupine beležijo tako 
uspehe kot tudi neuspehe pri doseganju le-teh. Lekcije, 
ki so se jih udeleženci naučili v sklopu delovanja zbora 
in delovnih skupin, pa se lahko enostavno povzamejo z 
dvema stavkoma: "V slogi je moč!" in "Če ne bomo niče-
sar zahtevali, se ne bo nič spremenilo.". Zato vabimo tudi 
vas, da se nam pridružite na zborih SČS Studenci in po 
svojih močeh pripomorete k izboljšanju okolja, v kate-
rem živimo, in pomagate graditi bolj povezano skupnost.

Zbori so ob četrtkih ob 18h na 14 dni v zgradbi MČ na 
Erjavčevi 43. Več informacij lahko izveste na spletni stra-
ni www.imz-maribor.org ali pa nam pošljite elektronsko 
pošto na studenci@imz-maribor.org in vas bomo obve-
ščali o terminih prihodnjih zborov.

Moderator SČS Studenci,
Matic Primc
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